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egy döntés,  hogy milyen módos í t á soka t ,  vá l toz ta t ásokat  javasol  a hely: 
adórendele tné l  a Képviselő- tes tület .

Azt  követően a helyi adókról  szóló t örvény módosí tását  i smer te t tük ,  ami < 
r ende le t - t e rveze t ekbe  bekerül t ,  majd pedig adónemenként  kerül t  sor  a 2 

i smer te t és re  és a tárgyalásra.
A kamarák részéről  az ép í tményadó vona tkozásában  és a magánszemélyelv 

kommunál i s  adó vonatkozásában j avas l a t  nem hangzot t  el, az iparűzési  adó 
mér tékéné l  ők megfontolásra  j avasol j ák  a Tiszte l t  Képvi se lő- t es tü le tnek,  hogy a 
t e rveze tben  szerepel tetet t  2 % helyet t  1,8 %-ot  ha tá rozzanak  meg az adc 
mér tékéül .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Köszönöm.
Bizot t sági  ál lásfoglalásokat  kérek.

F a z e k a s  I s t ván :
A Városrendezés i  és Kommunál i s  Bizo t t ság  6 igen szavazat ta l ,  3 t a r tózkodás  

mel le t t  az épí tményadóról  szóló r ende l e t - módos í t á s  1. §. d.) pont já t  a köve t keze  
kiegészí téssel  javasol ja e l fogadásra  a Képvi se lő- t es tü le tnek:

"d) 700 Ft összegű kedvezmény illeti meg, . . . "
A Bizot t ság  6 igen szavazat ta l ,  3 t a r t ó z k od ás  mellett  a r ende l e t - módos í t á s t  z 

fent i  kiegészí téssel  e l fogadásra  j avaso l j a  a Képvise lő- tes tü le tnek.
A Városrendezés i  és Kommunál i s  B izo t t s ág  6 igen szavazat ta l ,  3 t a r t ózkodás  

mel le t t  a kommunál i s  adóról  szóló rende le t -módos í t ás t  e l fogadás ra  j avaso l j a  & 
Képvi se lő- t es tü le tnek .

A Városrendezés i  és Kommunál i s  Bizot t ság  6 igen szavazat ta l ,  1 nem 
szavaza t t a l ,  2 t a r tózkodás  mel let t  a helyi iparűzési  adóról  szóló rendele t -  
módos í t á s  1. §. a) pont ját  e l fogadás ra  j avaso l j a  a Képvise lő- tes tü le tnek.

A Bizot t ság  5 igen szavazat ta l ,  1 nem szavazat tal ,  3 t a r t ó zk o d ás  mel let t  a 
r ende le t - módos í t ás  1. §. b.) pon t j ának  első francia bekezdésé t  a köve tkeze  
k iegész í tésse l  javasol ja  e l fogadásra  a Képvi se lő- t es tü le tnek:

a rendelet  2. §. (5) bekezdésének  a.) pont jában megha t á rozo t t  t evékenysége t  
fo ly t a tó  adóalanyok esetében:  400 Ft"

A Bizot t ság  5 igen szavazat ta l ,  4 t a r t óz ko d á s  mellett  a r ende l e t - módos í t á s t  a 
fent i  kiegészí téssel  el fogadásra  j avaso l j a  a Képvise lő- tes tüle tnek.

C s ő v á r i  János:
Az Oktatás i ,  Kulturál is  és Spor t  B izo t t ság  9 igen, 1 t a r t ó zk o d ás  mel le t t  úgy 

h a t á r ozo t t ,  hogy a helyi adó r ende l e t ek  módos í tásáról  szóló e lő t e r j e sz t é s t  a 
Gazdaság i  Bizot t ság véleménye alapján t ámogat j a .

Dr.  S z a b ó  Gyula:
Az Egészségügyi ,  Szociál is  és Lakásügyi  Bizot t ság 8 igen s zavaza t t a l  a 2 

ép í tményadóró l  szóló r ende l e t - módos í t á s  l .§.  d.) pont já t  7 0 0 , -Ft  ös szeg í  
adókedvezménnye l  j avasol ja  e l fogadás ra  azzal  a kiegészí téssel ,  hogy a2 

a dókedvezmény  több garázs tu la jdon ese tén csak egy adótárgy után illeti meg a2 

adóalanyt .
A Bizot t ság  8 igen szavazat ta l  a rende le t -módos í t ás t  a fenti  k iegész í téssel  

együ t t  e l fogadásra  j avasol ja  a Képvi se lő- t es tü l e tnek .
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Az Egészségügyi ,  Szociál is  és Lakásügyi  B izo t t s ág  5 igen szavazat tal ,  2 nem 
szavaza t t a l  és 1 t a r t ózkodás  mellet t  a kommunál i s  adóról  szóló rendelet -  
módos í t á s t  e l fogadás ra  j avasol ja  a Képvi se lő- t es tü le tnek .

Az Egészségügyi ,  Szociál is  és Lakásügyi  Bizo t t ság  7 igen szavazat tal  és 1 
t a r t ó z ko d á s  mel let t  a helyi iparűzési  adóról  szóló rende l e t -módos í t ás  l .§ .  a.) 
pont j á t ,  mely szer int  az adó mér téke  0-tól  1 millió for int  adóalapig 0%, 
e l fogadás ra  j avaso l j a  a Képvi se lő- t es tü le tnek .

Az Egészségügyi ,  Szociál is  és Lakásügyi  Bizo t t ság  8 igen szavazat tal  a helyi 
iparűzés i  adóról  szóló r ende le t - módos í t ás  l .§.  a.)  pont ját ,  mely szerint  az adó 
m ér t éke  1 millió for int  felet t  az adóalap 2%-a,  e l fogadás ra  j avasol ja  a Képviselő-  
t e s tü le tnek .

A Bizo t t ság  6 igen szavazat ta l ,  2 t a r t ózkodás  mellet t  a rende l e t -módos í t ás  1.§.
b. )  pont j ának  első francia bekezdésé t  a k öve t kező  kiegészí téssel  j avasol ja  
e l fogadás ra  a Képvi se lő- t es tü le tnek:

"- a rendelet  2 .§ . (5)  bekezdésének  a.) pont jában megha t á r ozo t t  t evékenysége t  
fo ly t a tó  adóal anyok  esetében:  40 0 , -Ft.

A Bizo t t ság  7 igen szavazat ta l  és 1 t a r t óz ko d ás  mellet t  a r ende le t -módos í t ás  
l . § .  b.)  pon t j ának  második francia bekezdésé t  a köve tkező  kiegészí téssel  
j avas o l j a  e l fogadás ra  a Képvi se lő- t es tü le tnek:

a rendelet  2.§.  (5) bekezdésének  b.) pont j ában me gha t á r oz o t t  t evékenysége t  
fo ly t a tó  adóal anyok  esetében:  3 0 0 0 , -Ft /nap.

Az Egészségügyi ,  Szociál is  és Lakásügyi  Bizo t t ság  8 igen szavazat ta l  a 
r e nd e l e t - mó d o s í t á s t  a fenti  kiegészí téssel  e l fogadás ra  j avasol j a  a Képvise lő-  
t e s t ü l e tnek .

L a s s ú  T amás:
A ga rázsadó  beveze tésé t ,  mivel a tu l a jdonvi szonyok  nem rendeze t t ek  4 igen 

szavaza t t a l ,  3 nem szavazat ta l ,  3 t a r t ó zk od ás  mel let t  nem javasol ja  a Gazdasági  
és Pénzügyi  Bizot t ság .

A kereskedelmi  tevékenysége t  fo ly t a tók  részére  400. -  Ft épí tményadó 
kedvezmény t  j avasol  6 igen szavaza t ta l ,  1 nem szavazat ta l ,  3 t a r t óz kodás  mel let t  
a b izo t t ság .

Az ép í tményadó  rendele te t ,  7 igen szavaza t t a l ,  3 t a r t ó zk od ás  mellet t  j avasol j a  
e l fogadás ra .

A magánszemélyek  mér tékét  4 . 00 0 , -F t / ad ó t á r gy / év  összeggel ,  8 igen 
szavaza t t a l ,  1 nem szavazat ta l ,  1 t a r t óz ko dás  mellet t  j avasol ja  el fogadni  a 
b i zo t t s ág .

Az iparűzési  adórende le t e t  az a lábbiak szer int  j avasol ja  e l fogadásra:
Töröln i  j avasol j a :  0- tól  1 millió for int  adóalapig  0 % (10 igen szavazat )
Az iparűzési  adó mér t éke  2 % (8 igen szavazat ,  1 nem szavazat ,  1 t a r t ózkodás )  
l . § .  b. /  pont :  "a rendelet  2. §. ISI bekezdés  a. /  pont ja . . .  400. -  Ft" (9 igen 

szavaza t ,  1 nem szavaza t )
1. §. b ./ pont :  "a rendelet  2. §. 15/ bekezdés  b ./ pont ja . . .  3 .000. -  Ft" (10 igen 

s zavaza t )  j avaso l j a  e l fogadás ra
Az iparűzési  adó rendelete t  9 igen szavaza t ta l ,  1 nem szavazat ta l  j avasol j a  

e l fogadás ra .
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D o m o k o s  I s t ván :
A Jogi és Ügyrendi  Bizot t ság 7 igen szavaza t t a l ,  1 e l lenszavazat tal  és 1 

t a r tózkodássa l  a garázsadó bevezetését  nem j avaso l j a  e l fogadásra  a Képviselő-  
t es tü le tnek.

A Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság 8 igen szavaza t t a l  1 t a r t ózkodás  mel let t  a 
magánszemélyek  kommunál i s  adó mér téké t  4 . 5 0 0 , -F t / adótárgy/év  összeggel  
j avasol j a  e l fogadásra  a Képvise lő- tes tüle tnek.

Az iparűzési  adó rendelete t  az alábbiak szer int  j avasol j a  el fogadásra:
A b izot t ság  5 igen szavazat tal ,  4 t a r tózkodás sa l  javasol ja ,  hogy az á l landó 

je l l eggel  végzet t  iparűzési  t evékenység esetén 
0-tól  1 millió forint  adóalapig 0 %,
1 millió forint  felett  az adóalap 2 % legyen.

A Bizo t t ság  a rendele t -módos í t ás  1. §. b.) pont j ának  első francia bekezdésé t  6 
igen szavazat ta l ,  1 e l lenszavazat tal  és 2 t a r t ózkodás sa l  a köve tkezőek  szer int  
j avaso l j a  e l fogadásra  a Képvise lő- tes tü le tnek:

"- a rendelet  2. §. (5) bekezdésének a.) pont j ában meghatározo t t  t evékenysége t  
fo lyta tó  adóalanyok esetében:  600 Ft,"

A Bizo t t ság  a rende le t -módos í t ás  1. §. b.) pont jának második francia 
bekezdésé t  8 igen szavazat tal  a köve tkezőek  szerint  javasol ja  e l fogadás ra  a 
Képvi se lő- t es tü le tnek:

"- a rendelet  2. § (5) bekezdésének  b) pont j ában  meghatározo t t  t evékenysége t  
fo ly t a tó  adóalanyok esetében 5 .000 , -Ft"

S a j t o s  János:
Ino ta  Város r ész  Önkormányzó Test i i lete 10 nem szavazat tal  nem t ámoga t j a  

g a r áz s ok r a  az épí tményadó bevezetését .
A Részönkormányza t  4 igen szavazat ta l ,  4 nem szavazat tal ,  2 t a r t ó z ko d á s  

mel le t t  nem fogadja  el a kommunál i s  adóról  szóló rendele tmódos í t ás t ,  nem ért  
egyet  a 4 .500 Ft / adótá rgy/év  adómér t ék  beveze tésével .

A Részönkormányza t  4 igen szavazat ta l ,  3 nem szavazat tal ,  2 t a r t ó z ko d á s  
mel le t t  nem javasol j a  e l fogadásra  a helyi iparűzési  adóról  szóló r ende l e tmódos í t á s
1. § a) pont já t .

A Részönkormányza t  5 igen szavazat ta l ,  3 nem szavazat tal ,  2 t a r t ó z k od ás  
mel le t t  az 1. § b) pont jának első f rancia bekezdésé t  a jelenlegi  200 , -  Ft / nap  
adómér t ékke l  j avasol ja  el fogadásra.

A Részönkormányza t  5 igen szavazat ta l ,  1 nem szavazat tal ,  4 t a r t óz kodás  
mel le t t  az 1. § b) pont jának második francia bekezdésé t  a jelenlegi  2000, -  Ft /nap 
adómér t ékke l  j avasol ja  el fogadásra.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ké rdés e  kinek van?
Vélemény,  észrevétel?

B á t o r  Antal :
Ti sz te l t  képviselőtársaim!
Az adónemek e l fogadásakor  f igyelembe kell venni,  hogy a j apán  progr am 

tő k e ré sz én ek  a visszafizetési  kö t e l eze t t s égünk  csökken té sé re  folyó t á rgya lásoknál  
a t á rgya lás  egyik fontos  alapja,  hogy a város  milyen mér tékben él az adókive t és  
l ehe tőségéve l .  Amennyiben mi elutasí t juk,  vagy minimális  mértékű adót  ve tünk  ki
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az újonnan beveze te t t  adónemekné l ,  akkor  az esélyeink nagyon megromlanak 
abban,  hogy a tőke rész  valamely hányadát  a Pénzügymini sz té r ium,  illetve az erre 
i l l e tékesek elengedik.  A vizsgálat  alapja,  i l letve az á l l áspont juk egy része az, 
hogy  az adóer ő  a vá rosban  hogy van kihasználva.  Ha mi nem élünk az adókivetés  
mér t ékéve l ,  akkor  nagyon há t rányba kerülünk.  Mindenki  bö lcsességére  bízom,  
hogy  a szavazásnál  ezt  vegye f igyelembe.

L a s s ú  Tamás:
A Gazdaság i  és Pénzügyi  Bizot t ság  által j avasol t  0 - l m F t - i g  t e r jedő adóalap 0 

% - o s  adóz t a t á sának  e l tör l ése  tá rgyában kér tünk Bakóné  Pálffy Már iától  egy 
fe lvi lágos í tás t .  Ez a ka t egó r i a  53 1 adózót  érint ,  és ennek az 53 1 adózónak  az 
adóa lap j a  381 millió Ft. Ha ezt a 381 millió Ft -o t  hozzávess zük  a 2 %-os  
k a tegó r i ához ,  ez a vá rosnak  7,5 millió Ft bevétel t  j e l en the t .  Ez a j avas l a tunk  nem 
azé r t  szüle te t t ,  hogy a kis j övede l met  beval ló a dó zó k a t  há t rányos  helyzetbe 
hozzuk .  1 millió Ft adó alapján ez a 2 % 20 .000  Ft,  havonta  1.600 Ft.  Nem 
j e l e n t he t  ez akkora  t erhet ,  mint  amit a 7,5 millió Ft j e l en the t  a város  részére.

9,20 órakor Surányi  Pál  megérkezel!.  Létszám: 16 f ő

F a z e k a s  István:
Ti sz te l t  Képvi se lő- t es tü le t !
A mi b i zo t t s águnk  j av as o l t a  a nem lakás célú ép í tményadó beveze tésé t ,  de 

u t á na  két  b i zot t ság  nem javaso l t a .  A köve tkező  i ndokoka t  kell felhozni .  Egyrész t  
egy tes tüle t i  dön tés  alapján elég t e temes  mér t ékben  megemel jük a 
magáns zemélyek  kommunál i s  adóját .  Másik ilyen indok,  ami miat t  a köve tkező  
b izo t t s ág i  ü léseken el kezd t em gondolkodni  azon,  hogy mit  is tegyek,  az az, hogy 
nem t ud tunk  hi teles i n formác ió t  kapni  arról ,  hogy kiket  lehet  megadózta tn i .  
Végül ,  ma itt egy újabb adalék jö t t ,  hogy a városunkat  ér intő komoly be ruházások  
a mor t i zác ió j á t  a Vízműnél  nem tudjuk minél előbb elkezdeni ,  és be kell épí t enünk 
az árba.  Ennek alapján g o n do lo m azt ,  hogy meg kell fontolni  a döntést .  A 
t áb l áza t  azt  muta t ja ,  hogy ha 500 Ft -os  kedvezményt  adunk,  akkor  4000  db 
g a r ázs  ese tén 25 mill ió F t - o t ,  5000 db garázs  után 32 mill ió F t -o t  tud beszedni  az 
önkor mányza t .

Dr.  S z ő k e  László:
Ti sz te l t  képvi se lőtá rsa im!
Én azt  mondom,  hogy a város  érdeke,  a város  köl t ségvetés i  helyzete valóban 

i nd oko l t t á  teszik az ép í t ményadónak  a ga rázs okra  t ö r t énő  ki ter jesztését .  
Ta pa sz t a lh a t ó  némi kus za ság  a ga rázsok  tulajdoni  viszonyai  t erén,  de itt az 
Ö n k or má ny z a t na k  is vannak  feladatai ,  és azt  gondo l om,  hogy tel jes körű 
r en d e ze t t s é g  nem képze l he t ő  el. I t t  a t u l a jdonvi szonyok rendezése  a cél,  és ennek 
é rde kébe n  kell mindent  megtenni .  A szerződés i  gyakor l a tban  a s ze r ződéskö t é sek  
t e r én  va lóban több ízben t apasz t a l t am,  hogy van egyfaj ta  rendeze t l enség ,  ami 
pé ldául  adódik  abból ,  hogy a garázs inga t l anok adot t  ese tben még mindig az 
ö n k o r má ny za t  t u l a j donában  vannak az inga t l an-nyi lvántar t ás  szer int ,  a 
f e l ép í tmények pedig a magánszemélyek  tulajdonában.  A Földhivata l  nem tud mit 
kezdeni  az ilyen adás -vé te l i  sze rződésekkel ,  nem tudja  eszközöln i  az inga t l an
nyi lvántar tás i  be jegyzés t .  A k k or  van ér te lme egy ilyen adónem beveze t ésének ,  ha 
az valóban  működn i  tud ,  de valahol  el kell kezdenünk.  Tegyünk  meg mindent  a
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tu l a jdonv i szonyok  mielőbbi rendezése é rdekében,  és az a minimális mér tékű adó,  
amit  az Egészségügyi ,  Szociál is és Lakásügyi  Bizo t t ság  javasol ,  én azt gondolom,  
hogy ez is ösz tönözhe t i  a tu l a jdonvi szonyok rendezését .

L a s s ú  Tamás:
Amikor  a Gazdasági  és Pénzügyi B izo t t ság  a garázsadó beveze tésé t  nem 

fogad ta  el, és a tulajdonviszonyok r endeze t l enségé re  h ivatkozot t ,  akkor  nem az 
munkál t  bennünk,  hogy nem kellene beveze tni ,  hanem hogy ilyen formában nem. 
N y ug o d t am  mondhatom a bizot t ság nevében,  hogy a másik két bizot t ság által 
j avaso l t  200 Ft -os  adó számunkra  is a kkor  e l fogadható  lett volna,  ha az 
a l t e rna t ívák  közö t t  szerepel .  Ez nem j u t o t t  eszünkbe.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A becsül t  4-5000 garázsból  mennyinek rendezet len a tula jdonviszonya? 

Maximum 10 %. Mindig a ki sebbségre  h iva tkozunk,  a kisebbségnek próbál juk 
megmagyarázn i  az egészet .  Azt mondom,  hogy ha 90 % rendezet t ,  akkor  ne a 10 
%- ra  a l apozzunk.

D o m o k o s  István:
El t ud om fogadni ,  és mél tányolom Bá t or  úr felvetését ,  hogy ha a j apán hitellel 

kapcso l a t ban  50 %-os  kedvezményt  akar unk  elérni,  akkor  első kérdés  az lesz az 
i l l e t ékesek részéről ,  hogy mennyi helyi adót  ve te t tünk ki. Ezér t  j avaso l t am a 
Vá r os r endezés i  és Kommunál is  B izo t t s ág  ülésén,  hogy 700 Ft legyen a 
kedvezmény ,  t ehát  gyakor lat i lag 200 Ft -ot  kel l jen fizetni a garázs  m2-e után.  Ez 
k ie l ég í t ené  a l akókat  is, és eleget  tesz  annak a kívánalomnak,  hogy az adót  
k ive t e t t ük  a lakosságra.  Meggondo landónak  t a r tom a kommunál i s  adó mér tékét ,  a 
ke dvez mé nyez e t t e k  körét  jobban ki kell emelni ,  a rászoru l t ságot  vizsgálnunk kell 
a későbbiek  során.

J á m b o r  Atti la:
Én ezeke t  az indokokat  t e rmésze tesen  a város  működte t é se  szempont j ából  el 

t ud o m fogadni ,  de azért  valamit  végig kel lene gondolni ,  hogy a most  k ive tendő 
adók,  és amiben már döntö t tünk  is - víz-csa tornadí j ,  kommunál i s  adó - 
növ e ked é sek k e l  számolt  együt tes  ha tása  egy csa ládon belül mekkora  kiadás t  fog 
generálni .  Én úgy gondolom,  hogy a dön tésünkné l  a j apán  program,  - amit  az 
a l po l gá rme s t e r  út mondot t  - igazsága mel let t ,  egy ilyen igazságot  is f igyelembe 
kell vennünk  a döntésünk meghozata lakor .

V á m o s i  Tibor:
A helyi adókat  ebben az évben tudjuk  emelni .  A súlyadóról  dön tö t tünk ,  hogy 

nem emel jük meg.  A súlyadó 50 %-a,  ami a büdzsébe  megy,  50 % ami itt marad,  a 
munka  a mienk.  Javaslom vál tozat lanul ,  hogy azt  ilyen tendenciába  emel jük,  a 
g a r á zs a d ó t  meg kísérel jük meg és bízzunk abban,  hogy egy év alat t  r endeződnek  a 
v i szonyok ,  és lehetőleg 700 Ft kedvezménnyel  j avasolnám én. Az iparűzési  adónál  
g o n d o l o m azt ,  hogy a 2 %-ot  be kel lene vezetni ,  a kedvezményt  el kel lene 
felej teni .  Ha februárba  a köl t ségvetésünk összeál l ,  és ha l ehe tőségünk van rá, 
akkor  van rá mód,  hogy csökkent sük  azt  a 2 %- ot  1,8 %-ra,  1,6 %-ra.  Felfelé 
nem emel he tünk ,  a kiadásainktól  f üggően  fogjuk ezt meglépni .  Érdekes  dolog,  
hogy  a B á t o r  úr kezd felkészülni  a j apán  hitel visszaf izetésével  kapcso l a t os  
do lgokr a ,  és azt  hiszem, még nagyon sok információt  fog begyűj teni ,  hogy
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ke l lőképpen  e lmehessen és tá rgyalhasson.  Bizony,  sajnos ezt  is f igyelembe veszik,  
t ehá t  a f izetési  készsége t  kell j aví t anunk annak érdekében,  hogy valamilyen 
e ngedményre  számí t sunk a j apán hitel vi sszaf izetésénél .  Köszönöm

L a s s ú  Tamás:
Az iparűzési  adóval  kapcsola tban a 2 % mel le t t  azér t  is voksolnék,  mer t  az 

ipari  t evékenysége t  folytatók az idén a 30 % anyagköl t sége t  leí rhat ják az 
adóalap jukból .  Ha azt  nézzük,  ez a 30 % a 25 %-kal  szemben,  amit  az 1,6 %-ról  a
2 % - r a  emelés  mutat .  Tu l a jdonképpen  ők 0,5 %-kal  kedvezményt  kaptak.  A másik 
j avas la t ,  amit  a b izot t ság  t e r jesz te t t  be, hogy a ke re skedőknek  az eddigi  300 
Ft / m2 kedvezményt  400 Ft- ra  módos í t suk,  tu l a jdonképpen  ennek a kompenzálása  
lenne.  Ezen túl a j övő t  i l letően mind az ipari t evékenysége t  folytatók,  mind a 
k e r e sk e dő k  azonos  elbí rálásban részesülnének.

K a t o n a  Csaba:
Biz tos ,  hogy nagyon jó dolog lenne minél több fajta adót  kivetni  a lakosságra .  

Én azonban ké rdezem azt,  hogy mér ték-e  Várpa l o t án  azt,  hogy van-e adóf izető 
ké pe s s é g e  a lakosságnak,  tehát  tovább t e rhe lhe t ő-e .  Szer intem ezt valamilyen 
ú t o n - m ó d o n  azér t  viszonylagos  mérésekkel  meg lehetne ál lapítani ,  hogy a 
l akosságnak  mennyi  plusz pénze  van,  amit  még el lehet  tőle  vonni.  Én úgy érzem,  
hogy  kivetünk újabb és újabb adónemeke t ,  és nem igazán tudjuk azt,  hogy a 
l akoss ág  ki tud ja -e  ezt  f izetni ,  i l letve a l akosság  mely része fogja ezt kif izetni ,  
mer t  még ez is egy é rdekes  dolog,  ugyanis  va lószínűleg azt  utol  tudja érni az 
a dó cs o po r t ,  aki bérből ,  f izetésből  él, fix j övede l emmel  rendelkezik.  Ot t  viszont  
nem va lósz ínű,  hogy utol  tudja  érni,  még a bérből  f izetésből  élők egy részénél  se, 
mer t  vannak olyan privát  vál lalatok,  ahol  egy részét  f izet ik ki hivatalosan,  másik 
r észé t  zsebbe  fizet ik.  Ezeknek az embereknek  a j övede l mét  nem fogjuk tudni  
utolé rni .  Akkor  kivel fogjuk ki f izet tetni  az adóka t ?  Azzal  a szer intem vi szonylag 
szűk ré t eggel  fogjuk tudni  megf izet tetni .  Valószínű,  hogy ennek a r é t egnek  "elege 
lehet"  már  ebből ,  mert  érzi,  hogy ő semmi alól nem tud kibújni.

C s ő v á r i  János:
Ennél  a kérdésnél  az a nagy problémánk,  hogy van egy olyan progr amunk ,  

miszer in t  ha ezek az adók nagyjából  befolynak,  valamint  a központ i  t ámoga t ások ,  
a k k o r  valahol  az üzemel te t és t  tudjuk lefedezni ,  nem "dúskálunk"  sok pénzbe.  Én 
magam is azt  mondom,  hogy ha kis mér t ékben  is, de muszáj ,  kényszerpályán  van a 
Képv i se lő - t e s tü l e t ,  hogy az adónemeke t  bőví t se ,  i l letve adókat  emel jen.  Én 
nagyon  bízom abban,  hogy ez a Képvi se lő- t es tü le t ,  ez a vá rosveze t és  képes  arra 
hogy  megpróbá l jon  további  adóa l anyoka t  szerezni  ennek a városnak.  
Vá l l a l kozások ,  idegen tőke  kell,  hogy jö j jön  a városba.  Azt  gondo lom,  hog 
b o r z a s z t ó  nagy súlyt  kell fektetni  erre,  és nagyon bízom abban,  hogy a mos 
m e g e r ő s ö d ö t t  veze t é snek  lesz ereje kö l c sönösen  együ t tműködnie ,  hogy képese-  
l e sznek  arra,  hogy ebben a néhány évben egy nagyobb dinamiká t  próbá l janak 
ös szehozn i  idegen t őke  behoza ta láva l .  Azt  gondolom,  hogy egyet  kell  ér tsek 
azokka l  a képvi se lőkkel ,  hogy a 2 %- o t  az iparűzési  adónál  el fogadhatónak 
t a r t om,  azon okok miat t  amit  mondo t t  a Lassú elnök út, hogy nem lesz több ei 
miat t  gyakor l a t i l ag  az adó,  mert  most  belép ez a b izonyos  kedvezmény.  A 
ga rá zs ad ón á l  én is el t udom fogadni  a 200 Ft /m2 árat .  A többi  adónemnél  is amik 
k i a l aku l t ak  én el t udom fogadni ,  miközben ké t ségte len tény,  hogy az előz
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monda ta imhoz  passzol  amit Katona  képvi se lő tá r sam is mondot t ,  tehá'  
ké t ségte len,  hogy hosszú távon ebben ha valami t  tudunk csinálni,  tehát ,  h og ’i 
további  adóalanyokat  szerzünk a városnak,  akkor  ez a helyzet  j avulhat .  Az 
gondolom,  hogy ma ezt tudjuk csinálni .  Bölcsességre  inteném ;i 
képvise lőtársaimat  a vonatkozásban,  hogy persze ,  hogy jó lenne,  ha nem fizetne 
senki  semmit,  de azt gondolom,  hogy működte tn i  kell a város t ,  bizonyon 
fej l esz téseket  végre kell haj tanunk.

D o m o k o s  István:
Ha el fogadja a Képvise lő- tes tü le t  a ga rázsok  után f izetendő 200 Ft / m2-es  adót  

a kkor  egy garázs után 3.200 Ft-ot  je lent  egy évben,  a kommunál i s  adó 4 .500 Ft, t 
vízdí jnál  bevezetésre  kerül t  az alapdíj ,  ami 720 Ft egy évben,  a csa tornadí  
p luszköl t ségé t  1.000 Ft - ra  becsül tem és ha e l fogadjuk a szemétdí j  11 % - o í  

emelését ,  akkor  körülbelül  10-11 Ft - ra  jön a plusz köl t ség az évben,  amit  eg} 
csa ládra  ráterhelünk.

F a z e k a s  István:
Javas la tom,  hogy 800 Ft -os  kedvezménnyel  vezessük be a ga rázsadó t .  Egy év 

alat t  felmérjük,  hogy kiknek van garázsuk,  és a következő évben már konkré t  
a da t ok  lennének.

Dr.  S z ő k e  László:
A 800 Ft-os adókedvezménnyel  nem ér tek egyet ,  ugyanis ez ese tben 100 Ft 

lenne m2-ként  a f izetendő adó.  Az én t apasz t a l om az, hogy többe kerül  ese t leg az 
adminiszt rác ió,  mint maga amit ez bevéte lként  eredményez a város  számára .  Az a 
minimum amit két bizot t ság javasol ,  tehát  700 Ft adókedvezmény kerül jön 
megál lapí tásra .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérem Fürjes Lászlónét ,  hogy a város  központ i  normat ívája mennyi  lesz 2000-  

ben.

F ü r j e s  Lászlóné:
A Képvise lő- tes tü le t  elé kerülő anyagban amikor  a koncepcióban do l go z t un k  a 

pénzbel i  szociál is el látások összegét ,  - ez központ i  számítás alapján van - 1999. 
évi szinten vet tük f igyelembe,  így volt  az e redmény az előző évihez képes  8,5 
mill ió pluszban,  hogy ennyivel  kapunk többe t ,  mint az előző évben személyi  
j övede l emadóbó l ,  i l letve normat ív  állami hozzájárulás  címén.  Időközben  
me gé r kez e t t  a Tákisztól  e lőre je l zésként  a központ i  számítási  anyag,  hogy  az idei 
103 millió Ft ilyen célú t ámoga tás  helyébe 2000.  évre várhatóan ez 91 mill ió Ft, 
gyakor l a t i l ag  ez azt jelent i ,  hogy 12 millió Ft- tal  kevesebb.  Az 1999.  évhez 
v i szonyí to t t an  a plusz 8,5 % most  lejön 12 millió Ft, akkor  ez mínusz  3,5 millió 
Ft  az 1999. évi szinthez.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Tehá t  annyira sem számí thatunk központ i  l eosztásban,  mint amivel  ebben az 

évben gazdá lkodtunk.  Közösen az ez év köl t ségvetés i  rendeletét  143 millió Ft 
mínusszal  fogadtuk el, ebből  7 millió Ft vol t  a működtetés i  hiány.  Mos t  azt 
mond t uk ,  hogy durván egyenlő.  Amit  számí to t t unk  bevétel t ,  és durván  egyenlő  a 
j ö v ő  évi számí tot t  kiadással ,  ebben ezek az adóté t e l ek  benne vannak ,  mivel  a
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t e s t ü l e t  dön tő  hányada júniusban megszavaz ta .  Egye t l en  egy lakossági  c sopor t tó l ,  
köz t i s z tv i se lő tő l ,  város lakótól  nem é rkeze t t  olyan indí tvány,  hogy j övőre  lemond 
minden igényről ,  lemond arról ,  hogy takar í tás  legyen a városban,  lemond még 
ar ról  a ros sz  minőségű utak á l l apotáról  is ami van.  Igények foga lmazódtak  meg,  
hogy  mit  kell megoldanunk.  Igények f og a l mazód t ak  meg abban is, aminek az élére 
mos t  az a lpo lgá rmes t e r  úr állt, hogy c sökken t hes s ük  a vi sszaf izetendő j a p á r  
t ő k e ré sz t .  Az igényekhez  viszont  au t o ma t i k u sa n  jönnek  a köte leze t t ségek .  É j 

egy e t é r t ek  Katona  úrral ,  amikor  fel teszi  a ké rdés t ,  hogy meddig lehet  egy 
c sa l ádo t  terhelni ,  meddig lehet önmagunkka l  szembefordulva  szociál is  
é r zékenysége t  fé l re téve adókat  kivetni .  A város  üzemel te téshez ,  a j övőép í t é shez  
fel kell t ennünk a kezünket ,  hogy ki kell vetni ezt  az adót ,  emelni kell azon az 
adón.  Júniusban  én nagyon t e r mésze t esnek  t a r t o t t a m,  hogy egyet len egy olyan 
i n tézkedés t  nem szavazot t  meg a Képvi se lő- t es tü l e t ,  ami kialakul t  i n t ézmény  
s t r uk t ú r a  csökken té sé t ,  vagy bezárásá t  j e l en t e t t e  volna.  Ezzel  sz inkronba  én 
a k ko r  t e rmésze t e s nek  t a r to t t am azt is, hogy azt mond ták ,  hogy a 3000 F t -o t  4500  
F t - r a  emel jük.  Szere tném emlékez te tn i  a képvise lőtársaimat ,  hogy nem. 
ga rá z s a d ó r ó l  beszé l tünk akkor  jún iusban ,  hanem az összes nem lakáscéló  
ép í tményrő l ,  az összes  mel léképüle t ről ,  amiben nem laknak,  amiben nem 
vá l la lkozás i  t evékenység  folyik. Én t udom,  hogy nehéz  a döntés ,  de még nehezebb  
lesz  a j öv ő  év minden napján odaál lni  a l akosság  jogos  igényeinek a 
megf o ga lma zá sa ko r ,  hogy nincs rá f edeze tünk.

K a t o n a  Csaba:
Bi zonyos  mér t ék ig  el lenzem az a dó t e r hek  emelését  is, de nem ez k imondo t t an  

az amiér t  az előbb szól tam.  Mivel  j obb  megoldás t  nem talál tunk,  és nem igazán 
k e r e s t ünk ,  kivetünk egy ál talános  ember re  adót ,  és u tána  nem fogla lkozunk azzal ,  
hogy  hol nem jön  be az adó.  Ez a nagy p rob léma  az állami adózta t ásná l  is, hogy 
ami kiesik,  az a hatalmas  összeg,  és valójában az az,  ami hiányzik á l l andóan a i  
ál lami kö l t s égve t é sbő l  is. Tehát  van egy olyan ré t ege  a magyar  t á r sada lomnak ,  
amelyik ki tudja  vonni  magát  az a dóz t a t á s  alól.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Van  még  egy dolog,  amit  már t avaly egy-két  te lepülés  keményen meglépe t t ,  - 

mos t  mi ahhoz  közel i  helyzetben vagyunk,  hogy mos t  kényszerülünk meglépni  
akik komol yan  ve t t ék  a gazdasági  p rogr amjá t  a Kormánynak.  A helyi fe l adatok 
m e g o l dá s á h o z  a helyi erők mozgós í t á sa  anyagi lag,  ahol keményen k ive t e t t ék  a? 
é p í tményadó t ,  a kommunál i s  adót .

L a s s ú  Tamás:
T u l a j do n k é pp  a 0-1 millió Ft - ig t e r j edő  adóment es ség  e l tör lése is ezt  a cél 

szolgál ja .  Ebben a városban  sem hiányoznak  azok az emberek,  akik ki akarna  
bújni  az adózás  alól.  A minimált  bejelent i ,  mer t  be kell je lenteni ,  de a kk o r  mé 
azt  a kedvezmény t  is megadjuk  neki ,  hogy ebből  sem kell adózni :  
T u l a j d o n ké p pe n  a vá ros lakók bö l c se s sége  biz tos  nagyobb annál,  mint  hogy n 
é r t en ék  meg,  hogy ha ebbe a vá rosba  sze re tnének  komfor t os  körü lmények közöt  
élni ,  a kk o r  nekik is ehhez hozzá kell járulni .  Én azér t  merem bát ran felvál lalni  ez 
az a d óm é r t é k  emelés t ,  mert  a város  l akosságának  bö lcsességébe  bízva meg lehe 
é r t e tn i  ve lük,  hogy ez szükséges  rossz ,  t u l a j donképpen  a saját  é r dekükben  teszik 
ha az adó t  bef izet ik.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
A Várpalotai  Vál lalatvezetői  Fórum soros  e lnökének,  Dancsó János  urna 

i dőközben  megérkezet t  a faxa a helyi adók vona tkozásában.
"Köszöne t t e l  vet tem felkérését  é rdekegyez t e t é s r e  a helyi adók 2000.  é' 

módos í t ásáva l  kapcsolatosan.  Elnézésé t  kérem,  hogy egy fél reér tés  kapcsán ezt 
l ehe t ősége t  e lmulasztot tuk.  Sikerül t  j e l entős  vál lalataink véleményét  e kérdésbe 
egy kör te lefonnal  megismernünk,  és ennek lényegét  az alábbiakban fogla lor  
össze:

Az iparűzési  adó mér tékének 2,0 %- ra  növelése,  mely 25 %- os  növekedés  
j e l ent  inflációs okokkal  nem magyarázha tó ,  f igyelembe véve a vállalati  köl t sége  
infláció miatt i  növekedését ,  mely vál tozat l an  adómér ték  mellet t  is 8-15 %-o 
adómennyi ség  növelést  jelent .  A vál lalatok,  vá l la lkozások terhe igen n a g 1 
mér t ékben  nő, ez számunkra  e l fogadhata t l an .  Kérjük a Tisztel t  Képvise lő 
t es t ü l e t e t ,  hogy az adómér t éke t  legfel jebb az infláció várható mér tékénél  
megfe le lően emelje."

Egyezik  a kamarákkal  a véleményük.
Kíván-e  még valaki véleményt  formálni?

Dr. F e k e t e  Antal János:
Tiszte l t  Polgármes ter  úr!
Ti sz te l t  képviselő- tes tüle t i  t agok!
Egyrész t  szeretnék választ  adni  a fel tet t  kérdésekre ,  másrészt  szere tném 

e lmondani  a véleményemet .
Fazekas  Is tván képviselő úr e lmondta  ugyanazt  amit a Jogi  és Ügyrend 

B i z o t t s á g  ülésén.  Ugyanazt  tudom én is mondani ,  amit  akkor  mondtam.  A mostan 
a dó r en dsz e r  az 1990. C. törvénnyel  lépet t  működésbe .  Az eltelt  9 év alat t  a:i 
a d óz ók n a k  az önbeval lást  nem sikerül t  e lsaját í taniuk.  Várhatóan az adótárgya}« 
növelés i  körénél  is ugyanezzel  a problémával  ál lunk szembe,  de er re  a2 

A d óh a tó s á gn a k  van 5 évi l ehetősége ,  hogy az adóalanyoktól  az adót  behaj t sa,  
v i s szamenől egesen  is. Én nem azt  mondtam,  hogy a 800 Ft -os  kedvezmény 
n eve t s éges  összeg,  hanem azt  j avaso l t am meggondolásra ,  hogy amikor  a 
kö l t s ég ek  összemérhe tők  az ado t t  bevétel lel ,  akkor  meggondolandó ,  hogy 
é r de mes -e  azt  az adót  úgy bevezetni .  Az idén 13 1 Ft -os  egy té r t ivevényes  levél,  
le kell  gyár tani  a ha tá roza to t ,  ki kell küldeni  a 4-5 Ft -os  pos taut a lványt  hozzá ,  be 
kell  könyvelni ,  tehát  é lőmunka ráfordí tással  együt t  is meggondolandó  az, hogy 
ado t t  ese tben egy 2 m2-es garázs t  200 Ft - jának az adóját  beszedem 500 Ft-ér t .  
Én azt  kér tem,  hogy a Jogi és Ügyrendi  Bizot t ság ezt mérlegel je,  ezt kérem most  
is a t es tü le t tő l .  Hogy miért  beszélek 2 m2-es garázsról?  1,90 méter  alatti  
b e lmagas ságú  területek nem vonha t ók  az adók körébe.

Tegnap  vol tam a Földhivatalban.  A Tési  út mellet t i  ga rázssor  fele üres  telek 
jog i l ag .  A tu la jdonosok nem t ün t e t t ék  fel az inga t l an-nyi lvántar t ásban az 
épí tményeike t .

Azt  kér t em,  és azt kérem t ovábbr a  is, hogy egy adórendszer  legyen egyszerű  és 
á t t ek in the t ő ,  akkor  könnyebb az adózta tás .  Domokos  képviselő úr eml í t e t t e  a 
kedvezményeze t t ek  körét .  Én úgy érzem,  hogy az Ar t -nek a 82. §. (1) bekezdése  
nagyon  kiváló,  és az elmúlt  9 évben nem vélet lenül  nem kerül t  módos í t ás r a ,  ami 
azt  mondja ,  hogy az adózó és a vele együt t  élő hozzá t a r tozónak  a megélhe tésé t  
sú lyosan  veszé lyez te tő  az adó megf ize tése ,  akkor  mél tányosságból  lehet  törölni .  
K a t o na  Csaba  képvise lőúrnak mondom,  hogy az idei évben 260 várpa lo ta i  polgár


